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Het eerste gedeelte voor de leden  

 
Met kennisgeving afwezig: 
Magdalena Bolt, Fike v.d. Burght, C. de Wit, Gerard Dashorst, Jan Los. 
Aanwezig: 18 personen inclusief 6 bestuursleden en na de pauze waren dit 26 personen. 
 
 
Om 20.00 uur opent Wim Wichers de vergadering  en heet iedereen welkom op de jaarlijkse 
ledenvergadering. De voorziter staat namens het bestuur s�l bij het overlijden van dorpsgenoten en 
wenst de nabestaanden veel sterkte toe. 
 
Vervolgens doet de voorziter mondeling verslag over afgelopen jaar: 
Voor ons als bestuur was het best een pi�g jaar.  Door de vele muta�es van een jaar geleden 
moesten we een  enorm brok bestuurlijke ervaring missen en we hadden aanvankelijk ook niet het 
gewenste aantal bestuursleden. Gelukkig konden we al�jd bij de oude bestuursleden terecht voor 
hulp en goede raad. Toen we de vacatures goed en wel hadden ingevuld, ging onze duizendpoot Ellis 
Frans verhuizen. Dat was weer een flinke aderla�ng. We zaten zonder secretaris!  Gelukkig was 
Deodata  bereid deze func�e op zich te nemen.  
We hebben op dit moment één vacature in het bestuur. We geven daarbij de voorkeur aan een vrouw 
van jonge of middelbare lee�ijd. Het is mogelijk, om eerst een paar keer mee te kijken alvorens te 
beslissen. 
De voorziter vertelt: Mocht u, na het horen van het voorgaande , misschien het idee hebben 
gekregen, dat we alleen maar druk zijn geweest met ons zelf en elkaar, dan kan ik u gerust stellen. 
Onze voorgangers hadden zoveel  onderwerpen onder handen genomen, dat er genoeg te doen was. 
Op de website vindt  u een compleet beeld van wat ons bezig houdt. Een paar voorbeelden:  
-We hebben het dorpsplan geactualiseerd. 
-De energiecommissie organiseerde informa�eavonden voor inwoners. 
-Coördina�e van hulp voor asielzoekers 
-Intensieve bemoeienis m.b.t. dorpskern en woningbouw. 
-We zeten ons ac�ef in voor een goede busverbinding. 
-Overleg over het onderhoud van de begraafplaatsen. 
-Organiseren Reanima�e-AED trainingen. 
-Onderhoud speeltuinen. 
-Landschapsbeheer. 
- Concreet Hoogtepunt: Morgen wordt ons Klompenpad geopend. 

De notulen ALV 23 mei 2022, te vinden op de website van PB, zijn zonder vragen of opmerkingen 
goed gekeurd met dank aan Ellis. De voorziter merkt op dat er nog wel een aantal in de notulen 
genoemde zaken blijven spelen. De oorzaak is te vinden in externe factoren. Ze blijven onze aandacht 
houden. 
  
De jaarrekening van 2022 wordt door de penningmeester op de beamer getoond, te beginnen met de 
balans, vervolgens wordt deze per pagina besproken: 
-De  bestemmingsreserve toekomst dorp is een post voor o.a. de tent en andere zaken die in de 



toekomst moeten worden vervangen. 
- De bestemmingsreserve speeltoestellen wordt uitgelegd. Dit bedrag bestaat grotendeels uit de door 
de gemeente hiervoor verstrekte subsidie, het getoonde bedrag is de totale reserve. De speeltuinen 
worden in principe niet groter, vervanging van toestellen is erg duur en er is snel sprake van 
a�euring. Jaarlijks worden de speeltuinen gekeurd. We hebben 5 speeltuinen in Harfsen, dat is veel 
voor een klein dorp. Vandaar dat de bestemmingsreserve een substan�eel bedrag is. 
-Dit jaar is minder contribu�e binnen gekomen doordat er leden zijn overleden of verhuisd, wel zijn 
er enkele nieuwe leden bijgekomen. 
- Andere dit jaar gemaakte kosten waren voor bijv. een laptop voor het secretariaat en kosten voor de 
repara�e van de tent. 
- Het neto saldo is € 738,- in de plus. Dit gaat naar het eigen vermogen. Waardoor de financiële 
situa�e van PB gezond is. 
- Er is een vraag van één van de leden over het onderhoud van de bloembakken op het plein, want 
slecht onderhoud is jammer voor het aanzicht van het dorp. Binnenkort zal dit worden opgepakt, hier 
zijn afspraken over gemaakt door de commissie groen. Er wordt op dit moment nog nagedacht of we 
dit weer kunnen laten doen door professionals. 
 
De penningmeester wordt decharge verleend. De kascommissie is hartelijk bedankt voor de verrichte 
werkzaamheden.  
Met dank aan de kascommissieleden, m.n. Jan Los die Bertus Schoneveld verving. Hierna wordt een 
nieuw kascommissielid benoemd voor de a�redende Gerard Dashorst. Bertus Karssenberg  treedt toe 
als nieuw lid. Bertus Schoneveld behouden we graag als lid van de kascommissie. 
 
De bestuursleden: Jan Smale, Jan Addink en Dennis van Eldik, worden voorgedragen ter benoeming 
en aangezien er geen bezwaren tegen hen worden ingebracht, worden zij benoemd en hartelijk 
welkom geheten. 
Helaas hebben zich verder nog geen andere kandidaten voor een bestuursfunc�e aangemeld. 
 
Enkele vragen die zijn gesteld voor de rondvraag: 
Bertus Karssenberg: Waar is de vitrinekast en waar is de medaille die PB kreeg ter ere van het 75 jarig 
bestaan?? De kast is wel in Hoeflo afgeleverd. Ans Lensink, voorziter Hoeflo, zal zoeken of deze kast 
in Hoeflo te vinden is. 
Arjan Meijerink: Waar is het beeldje van de eekhoorn gebleven, dat bij Hoeflo hoorde en aan de 
Ericalaan stond? Niemand hee� hier enig idee van. Dit moet worden uitgezocht. Staat het beeldje op 
de site van Hoeflo? Ook dit zal Ans Lensink uitzoeken. 
 
Pauze 

Het tweede en algemene gedeelte  

Om 21.00 uur start de Informa�e over Stolpersteinen in en om Harfsen door de heer P. Arts, 
voorziter van de S�ch�ng Stolpersteine van de gemeente Lochem. 

Het begrip Stolpersteinen wordt uitgelegd. In Duitsland vind je ze op heel veel plekken, om meer 
aandacht te geven aan slachtoffers van de tweede wereldoorlog. Vooral in Berlijn, het startpunt van 
het leggen van Stolpersteinen, zijn veel te vinden. Inmiddels liggen er overal meer dan 100.000.  

De steen is ongeveer 10 bij 10 cm., een betonnen steen met messing plaatje. De steen wordt gelegd 
op het adres waar de mensen op het laatst vrij hebben gewoond. Dat is niet al�jd hun laatste adres, 
omdat ze ook wel gedwongen werden elders te wonen voordat ze weggevoerd werden. 

Het doel van het leggen van deze stenen is om deze mensen niet te vergeten en hen ergens weer een 
plek te geven. Start vond plaats in 2018.  Plaatsen rondom Lochem hadden al Stolpersteinen liggen. 



In Lochem lagen alleen op 2 plaatsen stenen en 1 in Gorssel op par�culier ini�a�ef. Maar in deze 
gemeente is veel gebeurd. Een eerste vraag in de gemeente was om te weten te komen wat er 
gebeurd was met het joodse vastgoed. Dit verzoek kwam om te weten te komen wat er gebeurd was, 
de gemeenteraad wilde duidelijkheid. Ook om de jeugd te laten weten wat er allemaal gebeurd is. 

Samenwerking met gemeenten, donateurs, dorpsraden, eigenaars van panden waar de stenen komen 
te liggen, historische verenigingen, comités uit naburige gemeenten ligt ten grondslag aan het leggen 
van Stolpersteinen. In 2019 kon niets gedaan worden door corona. Er is nu een s�ch�ng en een 
bankrekening. 

Medewerking is overal steeds goed, de s�ch�ng hee� nog geen bezwaren van bewoners gehoord. 
Zelfs na het incident in de Walderstraat is de medewerking van bewoners gebleven. In 2,5 jaar �jd zijn 
nu tach�g stenen gelegd, waarvan enkele prak�jkvoorbeelden worden getoond. Enkele getoonde 
voorbeelden zijn bij de Kapelweg in Almen, voormalig Harfsen en de Kruising Lochemse weg en 
Plantageweg in Joppe. 

Het feit dat iemand in vrijheid ergens woonde speelt een grote rol bij de keuze van de plek voor het 
plaatsen van een steen. De laatste plek waar iemand in vrijheid woonde, wordt zoals eerder gemeld, 
gekozen als adres waar de steen geplaatst wordt. Medewerking van Circulus is hierbij al�jd aanwezig. 

Er wordt nog gezocht naar mensen waar niet alles duidelijk van is en naar plaatsen waarvan men 
weet dat er mensen herdacht dienen te worden. Dit gebeurt in samenwerking met de historische 
vereniging de Elf Marken. Er wordt op dit moment o.a. nagedacht over De Kleine haar, Kring van 
Dorth. Er wordt inmiddels gewerkt aan het leggen van Stolpersteinen voor de heren Enzerink en 
Slagman en voor ds. Pasma. 

Bij een steenlegging wordt het verhaal achter de Stolpersteine m.b.v. een folder uitgelegd. De 
bijeenkomsten zijn vaak ook een reünie voor een familie. 

 

Na deze informa�e was er gelegenheid tot het stellen van vragen: 

- Waar is de 1e steen gelegd in Lochem? Bierstraat 2. 

- Geld van verkochte woningen ging naar? De opkoper, de gemeente had beheerders aangewezen 
Hee� de gemeente geweten dat deze panden voor weinig geld zijn verkocht? Dat lijkt niet zo te zijn. 
De gemeente wil dat het verhaal van wat speelde in deze gemeente bekend blij� en daardoor gee� 
de gemeente subsidie aan de scholen voor project Westerbork en steunt de s�ch�ng Stolpersteinen 
met een financiële bijdrage. 

- Er ontstaat enige discussie over voor welke groep monumenten moeten worden  aangebracht. 
Stenen voor slachtoffers niet, maar moedwillig vermoord of bezweken wel, daar zijn de stenen voor. 
Mensen vergeten is verschrikkelijk, maar zal helaas gebeuren. 

Pieter Arts ontvangt graag sugges�es of namen van personen die herdacht dienen te worden. Deze 
kunnen worden doorgegeven aan de s�ch�ng. 

Tenslote dankt de voorziter PB Pieter Arts met een bloemetje en de complimenten voor de 
duidelijke uitleg. Het gaat vooral om niet te vergeten wat gebeurd is en hij gee� aan dat PB  waar dit 
kan van dienst wil zijn. 

Vervolgens sluit de voorziter om 21.40 uur de vergadering. 
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